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Landbouwgebied  -  Recreatief gebruik grasstroken

Door de coronacrisis is iedereen volop aan het wandelen, joggen en fietsen geslagen. Dit 
zijn gezonde hobby’s die we enkel kunnen aanmoedigen. Er werd vroeger en nu sterk 
ingezet op wandel- en fietsverbindingen, vaak langs mooie landschappen en agrarische 
gebieden.

Landbouwers voeren extra maatregelen uit die goed zijn voor het landschap, de natuur 
en het milieu. Zo dragen ze bij tot erosiebestrijding, de bescherming van akker- en 
weidevogels en de buffering van kwetsbare landschapselementen. Daarvoor leggen zij 
onder meer gras(kruiden)stroken aan op hun percelen. Die stroken vangen modder op 
afkomstig van hoger gelegen akkers, voorzien heel wat diersoorten ook in de winter van 
voedsel en schuilgelegenheid en zorgen ervoor dat chemische bestrijdingsmiddelen en 
meststoffen niet terechtkomen in beken, houtkanten of kruidenrijke bermen. In ruil voor 
hun inspanningen krijgen de landbouwers een vergoeding.

Om die vergoeding te verkrijgen, wordt een beheersovereenkomst opgemaakt met de 
Vlaamse Landmaatschappij (VLM) waarbij deze ruimtes niet betreden mogen worden om 
beschadiging te voorkomen. Op veel van die stroken zijn, behalve maaien, geen andere 
activiteiten toegelaten en ze kunnen niet gebruikt worden als doorgang. Er mag niet op 
gewandeld worden en evenmin op gereden met een voertuig. 

Vooral in een regenachtige periode waarbij recreanten vaak het pad waarin voorzien niet 
gebruiken, merken we een toename op van het gebruik van de grasstrook. We staan er 
vaak niet bij stil waarom deze werden aangelegd.

1. De coronacrisis heeft voor iedereen een grote impact. Het wandelen, het joggen of het 
lopen zijn maar enkele van de weinige ontspanningsmomenten die de Vlaming kent. 

Hoe zal men omgaan met inbreuken op de beheersovereenkomst aangegaan met de 
VLM? Zal enige flexibiliteit verzekerd worden in de vergoedingen voor de landbouwers 
in de uitvoering van deze beheersovereenkomsten? 

2. Hoe kan de Vlaamse overheid deze oproep ondersteunen waarbij het recreatieve 
gedeelte blijft bestaan en wandelaars, joggers of fietsers attent worden gemaakt op 
het belang van deze stroken? 
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1. Ik heb in het najaar van 2020 een gelijkaardige vraag gekregen van collega Emmily 
Talpe over de betreding van bloemenrandpercelen (sv. 49). 
De VLM ontvangt elk jaar meldingen over medegebruik en betredingen. De 
problematiek is breed. Als de VLM weet heeft van betredingen, wordt naar de 
landbouwer gecommuniceerd wat hij kan doen om het risico op betreding te beperken, 
zoals het plaatsen van informatieborden. De VLM heeft meerdere sensibiliserende 
borden ontwikkeld die landbouwers kunnen plaatsen. De inhoud van zo een bord is 
afgestemd op het beheerpakket. Uit ervaring weten we dat het plaatsen van zo een 
bord niet uitsluit dat er nog betredingen kunnen zijn.

In het geval van een controle ter plaatse kunnen er vaststellingen zijn van schade als 
gevolg van betredingen. De impact van de betreding op de beheerovereenkomst is 
afhankelijk van de aard, waardoor mogelijke financiële gevolgen ook kunnen 
verschillen. 

Omdat we de afgelopen maanden en wellicht ook de komende weken lokaal zullen 
blijven sporten, zal de VLM bij een controle ter plaatse enkel overgaan tot een 
vaststelling als er  ernstige schade is. In de voorbeelden die u aanhaalt, kan verwacht 
worden dat de schade eerder beperkt zal zijn.

2. De VLM blijft door gerichte communicatie het medegebruik van deze stroken 
ontmoedigen via diverse kanalen, onder meer naar recreanten. 


